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Referat Linå Lokalråd 
Dagsorden til: Lokalrådsmøde 

Dato & tid: 8. april 2024 kl. 19 

Sted:  Linå Forsamlingshus 

Tilstede: Kim, Jonas, Dennis og Mette 

Afbud fra Peter 

Referat: Mette 

   

 

1. Referat fra sidst 

Regnskab fra 2023 vedhæftes dette referat 

 

2. Status på arbejdsgruppe, Skole i Linå 
Der har været afholdt stiftende generalforsamling for Støtteforeningen til 

den fremtidige skole i Linå 4/4-24.  

Selma og Henrik lavede et lille oplæg om fremskridt og hvilke opgaver der 

skal løftes i nærmeste fremtid. Der blev lavet en bestyrelse og de går i 
gang med arbejdet. 

Selma og Henrik vil i fremtiden bruge tiden i skolegruppen og trækker sig 

fra det øvrige lokalrådsarbejde. 

 
3. Status Økonomi 

Udgik da Peter var fraværende 

 

4. Borgermøde 

iflg. vedtægterne skal vi afholde borgermøde mindst en gang om året, hvor 
lokalrådet fremlægger lokalrådets arbejde. Inden 1. marts, under særlige 

omstændigheder inden 1. juni.  

Vi besluttede, at næste møde begynder med generalforsamling. Mette laver 

opslag på Facebook 

 
 

 
5. Sager til opfølgning 
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a) Ansøgning "Bevilling 92-puljen" 

Regler for ansøgning ifbm. kommunens legepladser, byggetilladelse, 

vedligehold mm.  
Vi kan max. søge 40.000 kr., men den gynge som kommunen vil anbefale 

koster 65.000 kr. + etableringsomkostninger faldsand mm. Kim kontakter 

kommunen for at få vide, hvad er er en realistisk plan. Der er aftalt møde 

med vedligeholdelsesgruppen fra kommunen. Kim siger til, når han har 

fået et tidspunkt. 
b) Nyt lege/klatreredskab bliver sat op bag hallen ved klatrevæggen 

når vejret tillader det (kompensation for fjernelse af klatrestativ, 

skaterbane mm. der blev fjernet da vuggestuen blev opført). 

c) Trafiksituationen generelt. 
Kim har snakket med Jane Næsborg om det. Der er udfordringer med at 

kunne lave bumpene høre nok, så det passer til hastighedszonen. 

Helleanlæg virker ikke godt nok. Kravene til en hastighedszone til 30 km 

kræver trafikdæmpning der passer til det – og det gør det ikke lige nu. 
d) Silkeborg DOX/Kim 

Er afholdt nu, men de havde glemt os. 

e) Dennis' henvendelse til kommunen 

Belysning på stier, forbedre eksisterende trappe, opgradering af torv, 
fornyelse af legeplads, hjælp til at søge fonde. Der er sendt spørgsmål 

rundt i forskellige steder i kommunen og afventer svar. 

f) Lokalrådets side på silkeborg.dk. Hvem sørger for, at få lagt gamle 

referater mm. ind på siden?  

Mette sender referater ind og kigger på vores dagsorden. 
g) Invitation fra Civilsamfundsudvalget til Civilsamfundskonference 

13.04.2024. Er der nogen der deltager? Vi deltager ikke 

h) Ansøg om en områdefornyelse deadline 30. april.  

Skal vi søge, hvordan og hvem? 
Kim har snakket med kommunen og der er ikke de store krav, det skal 

være i store linjer. Ansøgningen skal være max, 1000 tegn. Motivation: Et 

sted hvor vi kan mødes. Det er vigtigt, at lokalområdet står sammen om 

ansøgning. Kim laver et oplæg, Mette kontakter LLIF og forsamlingshuset, 
Dennis børnehave/vuggestuen og Kim menighedsrådet. 

i) Sundheds- og Nærhedsudvalgets temamøde 11. april 2024 med 

lokalrådene. Kim, Dennis, Jonas, Peter og Mette deltager 

j) Pris til årets lokalområde 2024, deadline 12. juni – hvad tænker vi? 

Vi søger ikke i denne omgang. 
 

6. Runde siden sidst, orientering fra formanden og medlemmer i 

øvrigt, samt borgerhenvendelser 

 
 

 

 

7. Nyt fra kommunen  
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Nyt fra Silkeborg Kommune 

  

Befolkningstallet i Linå og Hårup ventes at være stabilt de kommende 
år  

  

Der bor i dag 1.446 i Linå og Hårup, og det tal forventes at stige til 1.539 i 

2029. Herfra forventes det at falde til 1.458 i 2037. 

  
I 2023 blev der i Linå, Hårup og Laven taget to nye boliger i brug. Fra 2025 til 

2027 forventes der at komme henholdsvis 21, 17 og 16 nye, indflyttede boliger 

om året. 

  
Det viser Silkeborg Kommunes prognoser for boliger og befolkningsvækst, som 

baserer sig på den planlagte udbygning i kommunen. Byrådet er orienteret om 

befolkningsprognosen. 

(Økonomi- og Erhvervsudvalget, 05.03.2024, punkt 12 og 13, byrådet, 
19.03.2024, punkt 11) 

  

  

Erhvervsbyggemodning på Hårup Østervej færdig 
  

Byggemodningen af erhvervsområde på 9 ha. ved Hårup Østervej er afsluttet. 

Projektet omfattede en forlængelse af Hårup Østervej med ca. 360 meter og 

etablering af sideveje og klargøring af erhvervsbyggegrunde. 

  
Der var sat 7,8 mio. kr. af til byggemodningen, og regnskabet viser, at prisen 

blev 7,7 mio. kr. Plan- og Vejudvalget godkender regnskabet. 

(Plan- og Vejudvalget, 05.03.2024, punkt 15) 

 

Sundheds- og Nærhedsudvalget: Link til referat fra udvalgets møde 7. marts 

2024 Referat 7. marts 2024. 

 

Bilag til punkt 5. h 

 

Silkeborg Kommune har en byfornyelsespulje, hvor der i 2024 er mulighed for 

at søge områdefornyelse i en omegnsby i kommunen. Her kan du læse om 

kriterierne for at ansøge - og gennemføre selve ansøgningen. 

Ansøgning om puljemidler foregår online ved at udfylde nedenstående link. 

Ansøger skal logge ind med MitID. Ansøgningen er inddelt i følgende afsnit. Der 

kan skrives maks 1000 tegn til hvert spørgsmålsfelt: 

• Motivation. Hvorfor vil en områdefornyelse gøre en forskel for jeres by? 

• Byens styrker og udfordringer. Beskriv byens styrker og udfordringer 

• Ideer til projekter. Beskriv kort jeres ideer til projekter, der kan 
realiseres med en områdefornyelse. 

https://dagsordener.silkeborg.dk/vis?Referat-Sundheds--og-Naerhedsudvalget-d.07-03-2024-kl.12.00&id=d4c0f2a3-1518-41ab-aa46-ff67ed76a333
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• Sammenhæng med andre lokale initiativer. Ser I sammenhænge med 

andre lokale initiativer og projekter (eksisterende og kommende) i byen 

og i området omkring byen? Fx en lokal festival, skovrejsning, 
opgradering af en legeplads eller et byggeri. 

• Hvem står bag ansøgningen? Beskriv hvem der står bag ansøgningen. 

Nævn de involverede personer, grupper og/eller foreninger. 

Har du spørgsmål til ansøgningen, bedes du kontakte team Lokalplan på e-mail. 

Ansøgningsfristen er 30. april 2024. 

 

 

Regnskab for 2023: 

 

 

 

 

mailto:teknik-teamlokalplan@silkeborg.dk

